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„Szeretteim most Isten gyermekei vagyunk, és még nem lett nyilvánvalóvá, hogy mivé 

leszünk, de tudjuk, hogyha nyilvánvalóvá lesz, hasonlókká leszünk Őhozzá, mert meg 

fogjuk látni Őt, amint van.” 

 

„Kegyelem nékünk és békesség Istentől, a mi Atyánktól és az Úr Jézus Krisztustól, a mi 

Megtartónktól.”  

Ámen. 

 

Imádkozzunk testvéreim!  

Nagy vagy Te Isten, nagy a Te hatalmad, világteremtő a Te szózatod, remeg szívem, és 

megdöbbenvén csodálja mindenható dicső hatalmadat. Csodáljuk a Te mindenható hatalmad, 

ahogy világokat alkottál, embert teremtettél, és a bűneset után embert mentettél, és mentesz a Te 

Szerelmes Fiad halála és feltámadása által. Nagy vagy Uram és milyen nagy a Te kegyelmed, 

Fiadban mit velem éreztetel. A pislogó kis mécsest el nem oltod, és a megtört nádnak 

megkegyelmezel. Mikor hevertem bűnben megkötözve, felém kitártad irgalmas kezed, öröm telt 

szívvel térdre hullva áldom a Te üdvözítő nagy szereteted.  

Drága szerető Mennyei Atyánk, tölts el ma is bennünket élő igével, a feltámadás örömével és 

Szentlélekkel. A Jézus Krisztus nevében kérünk, hallgass meg bennünket. Ámen.  

 

Szeretett testvéreim! 

Isten igéjét olvassuk tovább ezen a mai alkalmon, Pál apostolnak a Rómabeliekhez írott 

levelének 13. fejezetéből a 11-14. verssel bezárólag, hallgassuk Isten igéjét és a róla elhangzó 

bizonyságtételt.  

 

Róma 13,11-14 „De mindezt valóban tegyétek is, mert tudjátok az időt, hogy itt van már az óra, 

amikor fel kell ébrednetek az álomból. Hiszen most közelebb van hozzánk az üdvösség, mint 

amikor hívőkké lettünk: az éjszaka múlik, a nappal pedig már egészen közel van. Tegyük le tehát 

a sötétség cselekedeteit, és öltsük fel a világosság fegyvereit. Mint nappal illik, tisztességben 

járjunk: nem dorbézolásban és részegeskedésben, nem szeretkezésben és kicsapongásban, nem 

viszálykodásban és irigységben, hanem öltsétek magatokra az Úr Jézus Krisztust, a testet pedig 

ne úgy gondozzátok, hogy bűnös kívánságok ébredjenek benne.”  

Ámen. 

 

Nagy szeretettel köszöntöm a kedves testvéreket! 

Isten szerelmes leveléből a múlt alkalommal azt tanultuk meg, hogy milyen kapcsolatban van a 

törvény és a szeretet. Hallottuk, hogy az agapé a törvénynek a betöltése. A keresztény ember az 

az ember, aki ezzel az agapé szeretettel fordul a környezete felé.  
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A mai napi ige ezt a sort folytatja, és arról beszél, mit jelent megélni ezt az agapé szeretetet a 

környezetünk felé. Azaz röviden, hogyan élhetünk húsvét utáni életet, mi jellemzi ezt a húsvét 

utáni életet. Ezt pedig cselekedjétek. Az apostol azt mondja, hogy az eddig hallottakat ültessétek 

át a gyakorlatba, szeressünk az agapé szeretettel. 

Hogyan kell ezt csinálni, erre mondja el Jézus az irgalmas samaritánusnak a történetét. Menj el, 

és te is hasonlóképpen cselekedj.  

Egyszer egy lelkigondozó mesélte, hogy járt hozzá egy többdiplomás hölgy.  

Elől dr., hátul dr., akinek sokáig nem lehetett gyermeke. Sokat beszélgettek, imádkoztak és végül 

Istennek hála a nő áldott állapotba került, de mindentől annyira félt ez az értelmes hölgy. Amikor 

eljött a szülés ideje nagyon izgult, hogy mindent jól fog-e csinálni? Mindig kérdezte az orvosát, 

hogy most mit tegyek? Ennyit mondott az orvos, szülje meg végre azt a gyermeket.  

 

Nos, kedves testvéreim, szüljük meg végre, tegyük át gyakorlatba mindazt, amit eddig Jézustól 

tanultunk. Tudván az időt. Mit jelent tudni az időt? Itt a szerző a kairosz fogalmát használja, és 

a kairosz, azaz alkalmas idő a felismert, a megragadott idő. A kronosz az az idő, ami folyik, 

sokszor kifolyik a kezünkből. A kairosz az az idő, amit hasznosan töltünk.  

Arra fordítjuk, amire Isten adta. Figyelmeztet bennünket az Efézusi levél 5. fejezetében az 

apostol, „jól vigyázzatok tehát, hogy hogyan éltek, ne esztelenül, hanem bölcsen, a jó alkalmakat 

áron is megvegyétek, mert az idők gonoszak. Éppen ezért ne legyetek meggondolatlanok, hanem 

értsétek meg, mi az Úr akarata.” Tudván az időt azt jelenti, hogy az idők gonoszak. Egyrészt 

azért, mert elmúlnak és nem tér vissza az idő, másrészt pedig meg fogjuk látni az ige 

folytatásában. 

Tudván az időt, azaz minden időnket használjuk arra, hogy szolgáljunk és szeressünk. 

Felismerjük, akivel találkozunk, hogy az Úr vezetett össze bennünket, ezért kérjük az Úrtól a 

bölcsességet. Uram, hogy tehetek bizonyságot a Te szerelmedről ennek az embernek. Nem 

erőszakosan, hanem úgy, ahogyan a Szentlélek vezet. Tudván az időt, az is benne van ebben, 

hogy megértjük, felismerjük az idők jeleit. 

Erről majd később részletesen szólok. Tudván az időt, hogy ideje már, hogy az álomból 

felserkenjünk.  

Minek van itt az ideje? Az álomból való felébredésnek. Ahogy az apostol írja az Efézus 5,14-ben 

„annak okáért serkenj fel, aki aluszol, és támadj fel a halálból, és felragyog néked a Krisztus.”  

Arról beszél itt az apostol, hogy felébredünk a halál álmából, amikor megtérünk, de a hívő ember 

is újra elaludhat. Az okos szüzek is elaludtak, de volt olajuk, ezért, amikor szólt a riadó nem 

vallottak szégyent. Ideje már, hogy az álomból felserkenjünk, mert most közelebb van hozzánk 

az üdvösség, mint amikor hívőkké lettünk. Ezt meg hogyan kell érteni? Most közelebb van 

hozzánk az üdvösség? Hát eddig azt hallottuk, hogy az üdvösség akkor áll be az életünkbe, 

amikor befogadjuk Jézust.  

Ahogy az énekíró mondja, „érzem, hogy az örök élet már e földön az enyém lett”. Vagy ahogy a  

2Kor. 6,2-ben olvassuk: „a kellő időben meghallgattalak. Az üdvösség napján segítek rajtad, 

most van a kellő idő, most van az üdvösségnek a napja”. Hogy kell ezt érteni? 

Hiszen, amikor Zákeus behívta az életébe, az otthonába Jézust, visszaadta az ellopott pénznek a 

négyszeresét. Azt mondja Jézus: „ma lett üdvössége ennek a háznak”, ha Jézust személyes 

Megváltómnak, Uramnak elfogadom, és hiszek benne, akkor az üdvösség az enyém. Miről 

beszél itt az apostol? 

 

Kedves testvéreim! 

Itt Pál apostol az előttünk álló csodálatos jövőről beszél, ami felé tartunk. Az Istennek az 

üdvtervét adja elénk, amiben mindennek meghatározott és pontos ideje van, és Isten ezeket az 

üdvtörténeti eseményeket lépésről lépésre teljesíti be. Ahogyan beteljesedett a karácsony, a 

húsvét, a pünkösd és most várjuk a mi Urunk második eljövetelét. Várjuk az elragadtatást. 

Következik a nagy nyomorúság, Jézus királysága, az utolsó ítélet és mindeneknek az 

újjáteremtése.  
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Micsoda ív, micsoda izgalmas időben élünk. Erre mondja az apostol, hogy most közelebb van 

hozzánk az üdvösség, mint amikor hívőkké lettünk. Mert az idő az nem múlik, hanem telik. A 

teljesség felé haladunk, Jézus Krisztus második visszajövetele minden percben efelé a csodálatos 

jövő felé közeledünk. Jézus jön, vagy mi megyünk hozzá. Mi következik ebből? Az éjszaka 

elmúlt. A nap pedig elközelgetett. Vessük el azért a sötétség cselekedeteit, és öltözzük fel a 

világosság fegyvereit.  

Az ige azt mondja, hogy az éjszaka az a bűnnek, a halálnak az uralmát jelenti, és Jézus a halálnak, 

a bűnnek, a félelemnek sötét éjszakáját az Ő feltámadásával egyszer s mindenkorra legyőzte, és 

ezért élhetünk húsvét utáni életet. Milyen ez a húsvét utáni élet? Isten igéje annyit mond, hogy 

valamit le kell vennünk, és valakit fel kell öltözni. Mit kell levetnünk? „Mint nappal, ékesen 

járjunk, nem tobzódásban, részegeskedésben, nem bujálkodásban, feslettségben, nem 

versengésben és irigységben.” 

A sötétség, a test cselekedeteinek a levetéséről szól az ige. Itt, amit megemlít Isten igéje, az a 

részegség, a nemi kicsapongás, a viszálykodás, civakodás és az irigység. Részletesebben kifejti 

ezt az apostol a Galata 5,19-21-ben, amikor azt mondja: „a test cselekedetei nyilvánvalóak, 

házasságtörés, paráznaság, tisztátalanság, bujálkodás, bálványimádás, varázslás, 

ellenségeskedés, versengés, gyűlölködés, harag, perpatvarkodás, visszavonás, pártütés, irigység, 

gyilkosság, részegesség, tobzódás és ezekhez hasonló, melyekről előre megmondom nektek, 

amiképpen már ezelőtt is mondtam, hogy akik ilyeneket cselekszenek, Isten országának örökösei 

nem lesznek.” Le kell vennünk a sötétségnek a cselekedeteit.  

Öltözzétek fel az Úr Jézus Krisztust és a testet ne tápláljátok a kívánságokra.  

 

Mit jelent felöltözni a Krisztust? A Galata 3,27 így fogalmaz: „akik Krisztusban keresztelkedtetek 

meg, Krisztust öltöztétek fel.” Az 1Tess. 5,8 így ír: „mi azonban, akik nappaliak vagyunk, 

legyünk éberek, felöltözvén a hitnek és szeretetnek mellvasába, és sisak gyanánt az üdvösség 

reménységébe.”  

Mit jelent felöltözni a Krisztust? - azt, hogy józanul járjuk az életutunkat a Szentlélek vezetése 

által, és igyekszünk elkerülni az olyan helyzeteket, amelyekbe belebuknánk. Igyekszünk 

elkerülni a kísértéseket, nem megyünk bele szánt szándékkal azokba a helyzetekbe, nem 

keveredünk azoknak a társaságába, ahova nem vezet az Isten Lelke bennünket. Mit jelent 

felöltözni a Krisztust? „Szeretteim most Istennek gyermekei vagyunk, és még nem lett 

nyilvánvalóvá, hogy mivé leszünk, de tudjuk, hogyha nyilvánvalóvá lesz, hasonlóvá leszünk 

Őhozzá, mert meg fogjuk látni Őt, amint van, és akikben megvan ez a reménység, az magát mind 

megtisztítja, amiképpen Ő is tiszta.”  

Felöltözni a Krisztust, felöltözni az Ő igéjét, az Ő Lelkét, az Ő szeretetét. Azt jelenti felöltözni a 

Krisztust, felöltöm a Krisztusi agapét, azaz benne maradok Jézusban, Ő bennem marad.  

Engedem, hogy Ő növekedjen bennem, Ő élje az Ő életét bennem, általam.  

 

Hogyan történik ez testvérek a gyakorlatban? Bizonyára nagyon jól tudjuk, hogy egy fiatal 

egyetemi tanár 1600 évvel ezelőtt a kertjében sétálgat. Mindene megvolt, mégis hiányzott az 

életéből valami. Látszólag sikeres és befutott ember, valójában egy csődtömeg. Van egy 

törvénytelen gyermeke, sok elrontott kapcsolata, édesanyja már hét éve imádkozik a 

megtéréséért. Nem bírja az édesanyjának a közelségét, ezért otthagyja, és távolságot tart az ő 

szerető püspökétől is, aki szintén imádkozik érte. 

Ez a fiatal egyetemi tanár belekerül Isten nagy szorítójába. Egyik oldalon az édesanyja 

imádkozik érte, a másik oldalon Ambrózius püspök, és ez a fiatalember kimegy a kertjébe, hall 

egy gyermekéneket: Tolle lege, vedd és olvasd. Veszi és olvassa a Szentírásnak a most felolvasott 

részét, és az életét átadja Jézus Krisztusnak. Augusztinusz egyetemi tanárból Hippó püspöke, 

Isten szentje lett, de mondhatná valaki, hogy ez egy régi történet.  
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Hogyan történik ez ma 2022-ben? 

 

Kedves testvéreim úgy, hogy egy fiatalember bizonyságot tesz Jézusról, és aki hallja, először 

kineveti, mosolyog rajta. Aztán az előbb még viccelődő ember megnyílik és feltárja élete beteg 

pontjait, elrontott életét, megvallja a bűneit és Istennek ott jelenlévő tanítványa, szolgája 

imádkozik érte, hogy adja át az életét. Még nem adta át az életét, de Isten dolgozik benne, ez a 

mi feladatunk! Hirdetni ezt a csodálatos örömhírt, és odaszeretni az embereket a mi hűséges 

Megváltónkhoz. Mi jellemzi a húsvét utáni életet? A sötétség cselekedeteinek a levettetése, az 

óemberi természet naponkénti levetése, és az újnak, a Krisztusnak a felöltözése, azaz a megtérés, 

és az engedelmesség. Röviden, a Krisztusi agapéban való járás.  

 

Kedves testvéreim! Csodálatos örömhírt mond itt nekünk az apostol. Feltárja azt a csodálatos 

jövőt, amit majd részletesen a jövő heti evangelizációban fejtünk ki, ha Isten Szentlelke 

megnyitja előttünk az igét, hogy ezekben a gonosz időkben Isten milyen csodákat készít az Ő 

gyermekeinek. A legnagyobb csoda az az, hogy fehérek a mezők az aratásra. A legnagyobb csoda 

az, hogy még hirdethetjük az evangéliumot. Még sok embert elérhetünk Jézus visszajövetele 

előtt. Ezt úgy tudjuk megtenni, ha levetkőzzük az óembert és naponként felöltözzük az újat. Azt 

az újat, amit az Úr belénk helyezett megtérésünkkor, újjászületésünkkor, és amit Ő elkezdett, azt 

mindannyiunk életében be fogja fejezni az Ő dicsőségére. Áldott legyen ezért az Ő neve!  

 

Kérdéseket teszünk fel a következő félórára, a beszélgetésre.  

1., Mikor járunk a világosságban? 

2., Mit jelent levenni a sötétség cselekedeteit, és felvenni a világosság fegyvereit? 

3., Hogyan öltözhetem fel az Úr Jézus Krisztust? 

4., Hogyan teszem én ezt az én hívő keresztény életemben? 

 

Imádkozzunk! 

Győzelmet vettél ó feltámadott, legyőzted a legnagyobb ellenségünket, a bűnt, a poklot és a 

halált, és Jézus Krisztusban mindent nekünk ajándékoztál, amire nekünk valaha is szükségünk 

van. Köszönjük, hogy ehhez a csodálatos ajándékhoz képest minden csak ráadás, minden járulék.  

Köszönjük neked a Te igédnek világosságát, bátorítását, hogy az idő közel, az óra közel, amikor 

Te visszatérsz. Urunk, ébressz fel a halálból, az alvásból és állíts bennünket a helyünkre, hogy 

hirdessük ott és azok között a drága evangéliumot, akik közé helyeztél bennünket.  

Imádkozunk Urunk, a háborús helyzetben levő testvéreinkért, a járványban szenvedőkért, a 

természeti katasztrófáktól szenvedőkért Urunk, és kérjük, hogy Te támassz ébredést, éhséget a 

Te igéd iránt. 

 

Annak nevében kérünk, aki így tanított imádkozni: 

Mi Atyánk, aki a mennyekben vagy, szenteltessék meg a Te neved, jöjjön el a Te országod, 

legyen meg a Te akaratod, amint a mennyben, úgy a földön is. Mindennapi kenyerünket add 

meg nekünk ma, és bocsásd meg vétkeinket, miképpen mi is megbocsátunk az ellenünk 

vétkezőknek. És ne vigy minket kísértésbe, de szabadíts meg a gonosztól, mert tied az ország, 

a hatalom és a dicsőség mindörökké. 

Ámen. 

 

„Mi azonban, akik nappaliak vagyunk, legyünk éberek, felöltözvén a hitnek és szeretetnek 

mellvasába, és sisak gyanánt az üdvösség reménységébe.”  

Így legyen. Ámen. 

 


